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Consell Social (17 febrer 2014) 

 

Informe del rector. 

 

Temes interns 

 

• FPC. S'estan replantejant els objectius de la FPC i el seu funcionament. S'ha eliminat la 
figura del delegat del rector, així com dels delegats a Amèrica del Sud i Mèxic. D'acord amb 
el Consell Social proposarem una reducció important del nombre de membres del patronat.   

• CEIB i CETI. S'ha comunicat al DGU una nova proposta de representants; no hi ha hagut 
cap mena d'objecció. S'han fet les primeres reunions amb bona sintonia al CETI; al meu 
parer, al CEIB s'està treballant per a aconseguir també bona sintonia.  

• Reunió amb el professor Carles Riba,  el director tècnic de Girbau, Ramon Sans  i el 
vicerector F. Orejas. Els dos primers formen part del Col·lectiu per a un nou Model 
Energètic i Social Sostenible. Demanen que la UPC s'involucri en el tema començant amb 
l'organització d'una jornada per debatre les seves anàlisi i propostes. A posteriori 
demanaran, en funció dels resultats de la jornada, que la UPC fomenti la recerca en energia 
en  la direcció dels seus postulats (TE21). 
Referències: 

- Recursos energètics i crisi. C. Riba. Octaedro, abril 2011. 
- El colapso es evitable. R. Sans i E. Pulla. Octaedro, diciembre 2013. 

• Reunió amb els professors Andreu Català i Joan Cabestany sobre un nou KIC, en aquest cas 
sobre salut,  liderat pel professor de la UB i director de l'IBEC, Josep Samitier amb 
participació de professorat de la UPC a través de l'IBEC i directament. 

• Patronat de la fundació CIT-UPC. 

• Patronat de la fundació CREDA-UPC_IRTA. 

• Patronat del CTTC. S'ha acceptat la integració de l'Institut de Geomàtica. 

• Impagaments de matrícula.  
El nombre d'impagaments de matrícula a la UPC és relativament baix: el curs passat va 
afectar un 2'4% del total d'estudiants matriculats, però, de fet, la xifra definitiva serà més 
baixa, perquè gairebé un 70% dels impagaments s'acaben resolent favorablement, és a dir, 
s'acaben abonant. El nombre total d'impagaments (tants els resolts com els pendents), va 
créixer fins el curs 2010/11, però ha baixat els dos darrers anys. El que ha augmentat 
darrerament és l'import mitjà del deute pendent: d'uns 500€ el curs 2010/11 va pujar a 700€ 
el 2011/12 i vora 900€ el curs passat. En aquests moments, la morositat té un pes econòmic 
poc rellevant: representa menys del 0'7% del pressupost d'ingressos per matrícula. 



 

 

ACUP 

• S'han presentat els informes sobre el programa Recercaixa i sobre els Indicadors de Recerca 
de les Universitats Públiques Catalanes 2013. Respecte del primer val la pena senyalar la 
rellevància de la convocatòria per als investigadors de Ciències Humanes i Socials, fet que 
podria comportar a mig termini l'exclusivitat en aquesta àrea. Tota la informació publicada 
en l'informe sobre els indicadors de recerca, així com la de l’informe 2012, es troba 
disponible en format electrònic al web www.indicadorsuniversitats.cat 

• S'ha informat sobre les activitats de 2013 i el pla de treball 2014 de la Plataforma 
Coneixement,  Territori i Innovació. Es tracta d'una iniciativa de l'ACUP de la qual se'n pot 
trobar informació a www.plataformacti.cat.  

• GUNI. La UPC ofereix a l'ACUP assumir el projecte GUNI. El tema està en fase d'estudi 
per part de l'ACUP. 

• Renovació de la presidència i nova junta directiva.  
President: Roberto Fernández, rector de la  UdL,  
vicepresident primer: Enric Fossas, rector de la UPC,  
vicerpesident segon: Salvador Alemany, president del Consell Social de la UB,  
vicerpesident tercer: Anton Valero, president del Consell Social de la URV,  
secretari: Ferran Sancho, rector de la  UAB (president sortint) 

 

CRUE 

• S'analitza un document sobre governança preparat per una comissió encapçalada pel rector 
F.X. Grau (URV). Hi ha temps per enviar comentaris fins el 28 de febrer. 
 

 

SGU 

• Reunió amb el director del Consorci de Serveis Universitaris de Catalunya (CSUC) i 
vicepresident del CESCA,  Miquel Puig. Relacionat amb els 6 M€ del pressupost d'enguany 
a aconseguir per objectius, ve a oferir consorciar serveis. També s'ha entrevistat amb la 
gerent, Olga Lanau.  

• Reunió conjunta amb la gerent, el secretari general d’Universitats, i el director general 
d’Universitats. Es tracta d'una primera trobada on es plantegen temes generals sense arribar 
a concrecions. Es parla de l'esquelet d'una proposta de viabilitat econòmica a llarg termini, 
del pressupost de 2014, de l'evolució de la tresoreria, així com de la importància dels 
resultats de la recerca (spin-offs, patents) en la creació i consolidació d'una estructura 
industrial basada en el coneixement.    

http://www.indicadorsuniversitats.cat/�
http://www.plataformacti.cat/�


Val la pena senyalar la bona sintonia entre ambdues parts.  

• Reunió del secretari general d’Universitats, del director general d’Universitats i del secretari 
del Consell Interuniversitari de Catalunya  amb els rectors. S'informa d'una possible 
modificació de la LOM-LOU que podria incidir en alguns temes de personal i de 
governança.  

 

AQU 

• Reunió de presentació amb el director de l'AQU, Martí Casadesús i el president, Josep Joan 
Moreso. Plantegen començar una certa avaluació dels departaments. 

 

CIC 

• Sessió extraòrdinària de la junta amb el següent ordre del dia:  
1. Informe del president. 

2. Acord  sobre els requisits d’accés als graus  d’educació infantil i primària 

3. Acord de desvinculació (LUC) per a l’accés a contractes de lector i  de professorat 
permanent. 

4. Acord sobre la programació universitària de programes de doctorat, per al curs 2014-2015. 

5. Acord d’actualització de la programació universitària, per al curs 2013-2014. 

6. Acord d’actualització de la programació universitària, per al curs 2014-2015. 

7. Presidència de la Comissió d’accés i afers estudiantils i de la Comissió de política  

lingüística del CIC. 

 

Impuls a la indústria 

• Presentació de les "Propostes per a un nou impuls a la indústria" al president de la 
Generalitat de Catalunya, Artur Mas. Les 138 propostes han estat recollides en un document 
que té l'origen en el Pacte per a la indústria a Catalunya que fa un any van signar 
universitats, (UB, UAB i UPC), organitzacions sindicals i patronals, i col·legis 
professionals. Es tracta de promoure polítiques industrials actives per a la recuperació de la 
crisi. 

 

Institut d'Arquitectura Avançada de Barcelona 

• Reunió de contacte amb el rector i el vicerector d'arquitectura. Es planteja la relació futura.  



 

Clúster Nàutic de Barcelona 

• Representants del Clúster n'informen al rector i demanen la participació explícita de la FNB 
de la UPC en els òrgans col·lectius de govern.  
  

COAC 

• Visita del president del Col·legi Oficial d'Arquitectes de Catalunya. Val la pena senyalar que 
col·legien amb el títol de graduat, sense exigir el màster. 

 

Vilanova 

• Reunió a l'EPSEVG amb el director Frederic Vilà i l'alcaldesa Neus Lloveras per tal de 
repassar la relació entre la ciutat i l'escola. 

 

Manresa 

• Visita de l'alcalde de Manresa, Valentí Junyent. Es parla de la situació econòmica del Centre 
Tecnològic de Manresa, del qual en som patrons junt amb l'Ajuntament. També manifesta 
que desde l'alcaldia  ni es planteja ni es promou que l'EPSEM passi a formar part de la 
UVIC-Universitat Central de Catalunya. 

 

 Igualada 

• Signatura d’una addenda al conveni actual de la Càtedra A3 amb seu a l’EEI. Trobada amb 
l’alcalde d’Igualada, Marc Castells per tal repassar la relació de la ciutat amb l’escola. 
 

b_Tech i Campus del Besòs.  

• Visita dilluns 3 de febrer amb el programa següent: 

- Reunió amb el director-gerent de la Fundació b_TEC, Jordi Bosch 

- Reunió amb l’alcalde de Sant Adrià de Besòs, Joan Callau. 

- Explicació del projecte constructiu i visita de les obres del Campus, juntament amb l’alcalde 
Joan Callau, la tinent d’alcalde d’Urbanisme, Ruth Soto, i el gerent del Consorci del Besòs, 
Sito Alarcon. Explicació i visita a càrrec del Josep Benedito i el Xavier Bardají (RQP, 
direcció obres del Campus).  

- Visita a l’entorn Besòs, juntament amb Joan Callau i Ruth Soto, a càrrec de Juan Luis Rosique, 
gerent del Consorci del barri de La Mina i del Gregorio Belmonte, tinent d’alcalde 



d’educació.   

- Visita a l’Institut de Recerca en Energia de Catalunya (IREC), a càrrec de Ramon Garriga, 
director de l’IREC. Juntament amb el Joan Callau, la Ruth Soto i el Gregorio Belmonte 
 

 Resum: Els edificis C i I estan pràcticament aixecats i l'edifici A ja és a nivell 0.  
Les autoritats municipals exposen els avantatges de tenir la universitat a Sant Adrià per 
ajudar a regenerar l'entorn. El rector explica que la universitat ja fa temos que ha entès 
aquesta intenció; i que la valora. Afegeix que el que ja costa més d'entendre és que sigui la 
UPC qui adquireixi compromisos específics (prèstecs per un valor aproximat de 17 milions 
d'euros) i genèrics (sol·licitud de subvencions i garanties d'aplicació d'aquestes 
subvencions).     

 
 
 

 ESA bic Barcelona 

• Divendres 30 de gener es va rebre el contracte signat per la ESA, de la incubadora de la Esa 
a l'edifici Redit de Castelldefels. 

 

 B:KC 

• Reunió amb el rector de la Universitat de Barcelona, Dr. Dídac Ramírez, per analitzar el  
projecte B:KC i la seva evolució futura. 

 

Servei d'ocupació de Catalunya 

• Signatura de dos convenis de col·laboració per a l’impuls a la inserció i la millora de 
l’ocupabilitat dels i les joves estudiants i graduats universitaris. L'un entre  el Departament 
d’Empresa i Ocupació mitjançant el servei d’ocupació de Catalunya i la Secretaria 
d’Universitats i Recerca; i l'altre entre la Secretaria d’Universitats i Recerca i les universitats 
catalanes per a l’impuls a la inserció i la millora de l’ocupabilitat dels i de les joves 
estudiants i graduats universitaris. 




